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‘Molta policia, poca diversió’.
Aquest és el títol d’una cançó
punk que va es va convertir en
lema popular fa uns quants anys.
Seria aplicable a Barcelona avui
dia? Els temps han canviat i el
concepte de diversió ja no s’asso-
cia tant a la major o menor pre-
sència de policia. El que sí que es
pot dir, però, és que a la ciutat hi
ha un debat obert sobre si falten
o no més agents de policia.

Qui hi té molt a dir en tot ple-
gat, i ho fan, són els sindicats po-
licials. “A la ciutat falten entre 400
i 500 agents”. Aquesta és la xifra
que Manel García, el secretari
general de SAPOL, el sindicat
majoritari de la Guàrdia Urbana,
posa sobre la taula. Actualment,
el cos policial municipal està for-
mat per gairebé 3.000 agents, xi-
fra que creix una mica si es comp-
ten els agents que no són opera-
tius (oficines) i els que encara es-
tan en procés de formació. 

Aquesta plantilla és, segons
els sindicats, del tot insuficient.
“La manca d’agents ve de fa
temps. Fa vuit anys que no entra
ningú al cos. Fa una dècada hi ha-
via 3.400 agents i llavors no te-
níem un volum de servei tan
gran com el d’ara ni nous reptes
com per exemple el terrorisme”,
afegeix García. El diagnòstic del
secretari general de SAPOL va
més enllà: “En aquests vuit anys
la plantilla s’ha anat envellint i
això a la llarga no es pot supor-
tar. Tot es deu a una falta de pre-
visió i organització”.

SAPOL no és l’únic sindicat
que denuncia aquesta situació
des de fa temps. El sindicat CSIF
(Central Sindical Independent i
Transparent) va reclamar fa pocs
dies una convocatòria immedia-

ta de places per a aquest any. I és
que la manca d’efectius que de-
nuncien els sindicats es pot
agreujar per les possibles jubila-
cions anticipades que el govern
espanyol estudia aplicar a través
d’un decret llei, que podria pro-
vocar que el cos perdi 400 agents
de cop o en tres anys, segons com
quedi definit el decret llei. “Si
demà marxen 400 agents cal te-
nir present que, des que l’Ajun-
tament posa en marxa el procés
de substitució, els nous agents
tarden un any i mig a formar part
de la plantilla”, afirma García. 

PROPOSTA APROVADA
Tot plegat ha provocat que la co-
missió de Seguretat de l’Ajunta-
ment aprovés a mitjans de febrer
una proposta del Grup Municipal
Demòcrata que insta el govern
municipal a “afrontar urgent-
ment l’ampliació de la plantilla i
la planificació de noves convoca-
tòries per cobrir la manca d’efec-

tius de la Guàrdia Urbana, espe-
cialment tenint en compte les
conseqüències que pot tenir la
nova legislació reguladora de la ju-
bilació anticipada dels policies
locals”. Barcelona En Comú es va
abstenir en la votació però el
CSIF, que va impulsar l’acord, va
celebrar l’aprovació de la pro-
posta perquè significa que “en l’e-
xercici 2018 s’hauran de convocar
noves places per a la Guàrdia
Urbana”. Aquest sindicat va més
enllà que SAPOL i situa en 3.800
la xifra d’agents que hauria de te-
nir la policia municipal. 

En paral·lel, el responsable
del Grup Municipal Demòcrata
en temes de seguretat, Jordi
Martí, afirma que el seu partit va
presentar la proposta perquè a la
Guàrdia Urbana “hi ha un pro-
blema general de model que cal
solucionar”. Martí considera que
fan falta “més recursos i més
agents” i també situa la xifra de
nous policies que es necessiten

entre els 400 i 500. Respecte al
que va fer el seu partit en els qua-
tre anys del mandat de Trias,
Martí diu que “el problema ve
abans de nosaltres i vam fer el
que Montoro permetia. Vam
aconseguir convocar places per a
unes 100 vacants”. 

“RESPONEM AMB XIFRES”
“No volem parlar molt del tema
perquè ja ens hem explicat”.
Aquest és un dels breus comen-
taris que fonts de l’Ajuntament
fan servir per respondre quan se-
’ls pregunta per aquesta proble-
màtica. Les mateixes fonts ad-
meten que els agents actuals “no
són tots els que voldríem tenir
però hem treballat, i molt, per
millorar”. Al mateix temps re-
corden que “hi ha una promoció
de 117 agents que aquest juny
s’incorporen al cos, una promo-
ció interadministrativa i una
nova promoció que s’incorpora-
rà el 2019”. “Responem a les

crítiques amb xifres”, afegeixen
des de l’Ajuntament. Unes xifres
que uns dies després d’aquestes
explicacions municipals van tor-
nar a créixer, ja que l’Ajuntament
va anunciar que convocarà
aquest any 150 places noves.

A banda, en l’argumentari de
l’actual govern, com també ho fa
el Grup Municipal Demòcrata
quan parla dels seus quatre anys
de mandat, hi ha “la restricció”
que suposa la llei d’estabilitat
pressupostària del ministeri
d’Hisenda de Cristóbal Montoro. 

Aquesta realitat els sindi-
cats no la neguen, però insten
els polítics a estudiar possibles
sortides. “Cal negociar entre
les administracions i buscar so-
lucions perquè hi ha un pro-
blema que s’ha d’arreglar”, afir-
ma el secretari general de SA-
POL. Sembla, doncs, que la pre-
gunta de si Barcelona té ara
mateix poca policia té una res-
posta que s’inclina cap al sí.

Albert Ribas
BARCELONA

Ciutat amb poca policia?
» Els sindicats de la Guàrdia Urbana alerten que a Barcelona hi ha una manca estructural d’agents

» L’Ajuntament anuncia una nova convocatòria de 150 places però lamenta les “restriccions” de Montoro

Una imatge de dos agents de la Guàrdia Urbana de servei. Foto: Guàrdia Urbana (Facebook)
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La lupa

per Laura Pelay

Desmuntant la fal·làcia de Cs

Aquesta setmana el grup parlamentari de
Ciutadans ha registrat al Congrés dels Di-
putats una proposició de llei de lluita con-
tra la precarietat laboral. El partit taron-
ja presenta aquesta proposta més amb l’à-
nim de crear ambient i posar a l’agenda
les seves intencions que no pas perquè tin-
gui garanties de poder passar el tràmit
parlamentari.

Fa temps que els d’Albert Rivera uti-
litzen els eufemismes. Quan afirmen que
volen acabar amb la precarietat laboral el
que intenten clarament és generalitzar-la.
La proposició presentada aquesta set-
mana s’estructura en tres eixos: contra-
cte únic, la coneguda motxi-
lla austríaca i el que anome-
nen “bonus d’estabilitat em-
presarial”.

Què porta Ciutadans a
fer aquesta proposta? Ja fa
molt de temps que van seg-
mentant els treballadors en-
tre el que ells anomenen “privilegiats”, que
són aquells que tenen un contracte fix amb
determinades garanties en l’acomiada-
ment disminuïdes (20 dies per al proce-
dent i 33 per a l’improcedent) i els que no
ho són, o sigui, els temporals (amb aco-
miadaments dels 12 als 33 dies). Ara, la
proposta dels d’Albert Rivera vol unificar
els contractes en una única modalitat amb
acomiadament de 20 dies. Ras i curt: el
contracte únic elimina la causalitat en la
contractació i deixa l’acomiadament al lliu-
re arbitri de l’empresari. Quan i com es
vulgui. Per tant, es pot dir que és un con-
tracte únic “indefinit”. Amb aquest para-
ny el que es vol és obviar la tutela judicial
efectiva recollida a la Constitució i diferents

convenis de l’OIT, ja que no hi haurà pos-
sibilitat de recórrer. A més a més, aques-
ta proposta serà ineficaç per acabar amb
la dualitat del mercat de treball, senzilla-
ment és una crida a generalitzar la pre-
carietat, i no protegeix el treballador,
sinó els empresaris.

Ciutadans fa trampes. Volen univer-
salitzar la precarietat i individualitzar
drets. El nostre mercat de treball té pro-
blemes. Ben cert. I el problema es troba
en aquells que no compleixen la llei i en
els que compleixen escrupolosament la re-
forma laboral. I en els seus còmplices, que
per acció o per omissió no persegueixen

el frau en la contractació. La contractació
temporal, per temes puntuals i puntes de
producció en aspectes conjunturals de
l’empresa. En un entorn com el nostre,
molt dependent de les puntes com la tem-
porada turística o la campanya de Nadal,
tenim els contractes fixos discontinus que
asseguren estabilitat al treballador i tre-
balladora. En aquest context, cal desem-
mascarar tota la contractació feta en frau
de llei i no premiar amb un contracte únic,
fet a mida per a aquells que vulneren sis-
temàticament la legislació vigent.

La proposta presentada al Congrés
proposa també la “motxilla austríaca” i el
que es busca és individualitzar els drets.
A partir d’ara, la indemnització serà prò-

pia i el treballador se l’endurà d’empre-
sa a empresa i serà ell qui decidirà quan
i com s’utilitza. En el fons, la proposta bus-
ca que sigui el mateix treballador qui es
pagui la protecció social, abaixant les apor-
tacions patronals.

I, finalment, es demana que els em-
presaris que contractin treballadors fixos
se’ls rebaixarà les aportacions a la Segu-
retat Social. Fa temps que la caixa es va
buidant. Però es continuen pagant sub-
vencions i bonificacions als empresaris.
Contractes que està demostrat que igu-
alment es farien. O sigui, que darrere de
l’eufemisme “bonus per l’estabilitat dels

empresaris”, hi ha una ajuda
encoberta.

Diuen que Ciutadans és el
partit nascut entorn de l’Ibex-
35. Ho desconec. Presumei-
xen de no ser de dretes ni d’es-
querres. Però amb aquestes
credencials i les seves pro-

postes laborals, els taronges s’alineen
amb la dreta més liberal d’Europa. Ni el
PP podria haver imaginat una segona part
de la seva reforma laboral tan perversa.
La seva posada en marxa faria saltar per
l'aire els pocs drets que ens queden a les
persones treballadores, i acabaria per
desvalisar la caixa de la seguretat social.
El problema radica en l’intent de fer de les
intencions una fal·làcia. Que ningú s’ho
cregui: no ho fan pels treballadors i tre-
balladores. Ho fan pel seu propi interès,
per tenir un mercat de treball desprote-
git i al servei complet dels empresaris. Que
no ens posin a nosaltres com a excusa.

Publicat a El Nacional.cat 

Amb aquestes credencials i les seves 
propostes laborals, els taronges s’alineen

amb la dreta més liberal d’Europa

Parlen els
veïns

Roger
És l’única manera
de mostrar el rebuig
cap a la seva figura.
Totes les protestes
estan bé. A títol per-
sonal les compar-
teixo. Segurament

caldria que existissin altres formes de
mostrar el desacord dels ciutadans amb la
monarquia, però tampoc sé quines són.

Nil
Molt dignes i molt
plausibles i justifi-
cades pel context
que estem vivint ac-
tualment. De fet,
crec que actualment
la figura del rei no hi

pinta res i, si hagués sabut que hi havia la
concentració, jo també hi hauria anat a
mostrar el meu descontentament.

Paula
En general estic a
favor de les protestes
i les mobilitzacions,
perquè són la ma-
nera que la gent té
de dir-hi la seva
quan no té un mitjà

oficial per fer-ho. Qualsevol oportunitat de
fer-ho és bona i que el rei visiti la ciutat no
ha de ser motiu per no protestar.

Aaron
No em van agradar.
Crec que la seva vi-
sita va ser només
perquè forma part
de la seva feina in-
augurar el Mobile
World Congress.

També considero que la gent hauria d’en-
tendre que la seva presència era merament
institucional.

Què n’opines de les protestes amb motiu de la visita del rei?
per Toni Enguix

Els semàfors

Defensem el Bloc 17
La plataforma Defensem el Bloc 17 ha

aconseguit, gràcies a les seves protestes i
reivindicacions, que l’Ajuntament com-

pri l’històric edifici Bloc 17 de la plaça Ei-
vissa. Les entitats juvenils podran man-

tenir aquest espai per a les seves seus. 
pàgina 6

Cor d’Horta
L’Eix Comercial Cor d’Horta ha posat

en marxa el concurs ‘Horta Enigmàtica’,
una iniciativa original que proposa des-

cobrir els comerços del barri a través
d’un joc d’enigmes col·locats als apara-

dors de 45 establiments del barri. 
pàgina 10

Lima-Horta Bàsquet
L’equip d’Isaac Fernández s’ha compli-

cat la vida i actualment encadena sis de-
rrotes de forma consecutiva. Malgrat

aquesta mala ratxa, però, les salmó 
depenen de si mateixes per seguir un 

curs més a la Lliga Femenina 2.
pàgina 12
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Les claus

La senyora Inés Arrimadas de
Ciutadans diu que els catalans
vivim en un món inventat, a
“Màtrix”. Concretament, perquè
els més de 1.000 ferits víctimes
de la violència de la Policia es-
panyola diu que no van existir.
Els cops de porra, els insults i la
brutalitat desfermada no van
existir, ni els 2.221.585 vots del
referèndum d’autodetermina-
ció, ni les cassolades per la visita
del rei a Barcelona, pura inven-
ció! És mentida que polítics em-
presonats per les seves idees si-
guin presos polítics o que hi hagi
censura. Però, ep! Si no és men-
tida, llavors és il·legal. És il·legal
denunciar les injustícies, fer pú-
bliques les vergonyes de la Mo-
narquia espanyola, ensenyar ca-
talà a tots els infants o posar-se
un nas de pallasso. Jo els diré en
quin món viuen vostès: viuen en
una Catalunya que els repugna
profundament i en una dicta-
dura, Espanya, que només as-
pira a imposar la seva voluntat
amb odi, mentides i presons.

Màtrix
per Salvi Pardàs

per Francisco J. RodríguezLes millors
perles

Vist al Twitter

@Barcelo_neta: No projecteu en nosaltres
la vostra merda. Escolteu el que us volem dir
i enderroquem d'una vegada per totes
JUNTS el patriarcat. Feminisme o barbàrie.

#DiaDeLaDona

Grau (Cor d'Horta): “Que el Mercat 
se separi de nosaltres és una decepció”1

2 La biblioteca Can Mariner celebra 10 anys

Incivisme contra el mural 
més gran de la ciutat

La Sant Andreu Jazz Band 
triomfa als Lluïsos d’Horta

Colau vol que Foment prioritzi 
la cobertura de la ronda de Dalt

El + llegit líniahorta.cat
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Divisió a l’Església per la vaga feminista. El bisbe de Sant
Sebastià, Ignacio Munilla, ha fet bo allò de “som les nétes
de les bruixes que no vau poder cremar” i ha dit que les

feministes porten el dimoni a dins. En canvi, l’arquebisbe de Ma-
drid, el cardenal Osoro, creu que la Verge secundaria l’aturada.

Rajoy ha tornat a demostrar que no té rival a l’hora de fer refle-
xions metafísiques. “Faré tot el possible i fins i tot l’impossible,
si és que l’impossible és possible”, ha estat la nova perla que el

president espanyol ha pronunciat respecte del finançament auto-
nòmic. Lògica aclaparadora que fulmina qualsevol resposta. 

Barcelona va ser l’escenari d’una manifestació de 15.000 ta-
barnesos que van desfilar pel centre de la ciutat. Van ar-
rencar la marxa als peus del monument a Casanova, al

qual van homenatjar com si es tractés d’una Diada. Casanova,
convertit en autèntic equidistant reverenciat pels dos ‘bàndols’.

Rescatem Barcelona, una plataforma que denuncia l’incivisme a
la capital catalana, ha fet un vídeo on es mostren suposades ir-
regularitats en la recollida de signatures per a la multiconsulta

que planteja Ada Colau. En la gravació es pot sentir com s’accepten
signatures sense presentar el DNI o en nom de veïns que no hi són. 

Luis María Linde, governador del Banc d’Espanya, ha recri-
minat als jubilats que hagin invertit més en habitatge que
no pas en plans de pensions privats o actius financers. Un

directiu parlant d’inversions financeres a un col·lectiu que va 
ser especialment afectat per l’estafa de les preferents. Bra-vo.

Menjar compulsivament
per Aina

No recordo quan vaig co-
mençar a menjar compulsi-
vament. És com si hagués
nascut ja sent menjadora
compulsiva, perquè m’expli-
quen que ja de petiteta, quan
menjava, mai no en tenia
prou i sempre volia que me’n
donessin més.

Vaig ser una nena grasso-
neta i, com més anys feia, més
quilos acumulava, fins que
vaig agafar un pes exagerat.

El meu sobrepès va fer
que a l’adolescència comencés
la sèrie de dietes i, per tant, les
conseqüents pujades i baixa-
des de pes. Era capaç de res-
tringir-me patint molt i prac-
ticant hàbits poc saludables
per tal de baixar de pes. Quan
ho aconseguia, al cap de molt
poc, el meu pes tornava a
augmentar i recuperava el
que havia perdut o més. Vaig
acabar sent un io-io.

La meva compulsió es va
disparar de tal manera que la
meva vida era un desastre,
però jo ho atribuïa a la falta de
voluntat i constància.

Havia provat tota classe
de règims i teràpies i ja esta-
va desesperada perquè cap
tractament ni dieta havia
aconseguit una recuperació
duradora.

Un dia passejant vaig veu-
re un cartell d’una reunió in-
formativa de Menjadors Com-
pulsius Anònims i vaig anar-

hi perquè intuïa que alguna
cosa diferent hi trobaria.

En sentir els oradors vaig
sentir-me ràpidament iden-
tificada amb ells, perquè ex-
plicaven el que m’estava pas-
sant a mi. De vegades no po-
dia parar de menjar encara
que volgués.

Em vaig adonar que el
que tenia era una malaltia i
no només física. Les emo-
cions em poden portar a
menjar, si no les tracto, en-
cara que no tingui gana. Per
aquest motiu diem que cal
una recuperació física, emo-
cional i espiritual. 

Un programa de vida que
és com el dels Alcohòlics Anò-
nims. Unes eines i uns com-
panys m’ajuden a curar-me
interiorment perquè d’a-
questa manera, des de l’inte-
rior, pugui curar l’exterior.

Si hagués seguit menjant
com ho feia abans no m’hau-
ria omplert mai. Per més que
hagués menjat no en tindria
mai prou. El buit que jo sen-
tia no s’omple amb menjar,
s’omple nodrint l’esperit i tre-
ballant les emocions.

Estic molt agraïda per ha-
ver trobat Menjadors Com-
pulsius Anònims perquè estic
tornant a la vida. M’adono
que abans només sobrevivia. 

El meu objectiu actual és
omplir els anys de vida i no la
vida d’anys.

@vergesito: Marcats sobretot pels escàn-
dols d'assetjament sexual per part d'estrelles
i productors, els Òscars han fet el mateix
que altres anys. S'han repetit al complet.

@kantinu: El PSG se vendió como la séptima
maravilla del fútbol y acaba de perpetrar
uno de los mayores ridículos de los octavos
de la Champions. Y eso que venía de un 6-1.

#PSFail #DelToroArrasa
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URBANISME4La reforma de la
rambla del Carmel és una de les
grans qüestions urbanístiques
que hi ha pendents al districte.
Es tracta d’una reivindicació
veïnal que encara haurà d’espe-
rar un temps però que es co-
mença a moure. I és que el Dis-
tricte, tal com va avançar Bete-
vé fa uns dies, ha començat a
perfilar un projecte que està
previst impulsar de cara el man-
dat que ve.

De moment el Districte ha
començat a recollir l’opinió de di-
ferents agents del territori, ja que
l’objectiu municipal és tirar en-
davant el projecte un cop acon-
seguit el consens veïnal i polític.
Un projecte que ha de passar per
fer de la futura rambla un espai
més verd i més còmode per als
veïns i amb menys presència de
cotxes. En declaracions a Bete-
vé, la regidora Mercedes Vidal ha
afirmat que “la necessitat d’una
rambla que sigui un espai d’es-

tada és evident per la densitat  de
gent que hi ha a la zona”. L’en-
vergadura del projecte fa que la
previsió municipal sobre la in-
versió que caldrà fer giri al vol-
tant dels 10 milions d’euros. 

PROPOSICIÓ D’ERC
El consens polític definitiu sobre
la reforma del projecte s’haurà de
definir més endavant però de

moment ja s’ha fet un petit pas
endavant. En el darrer Ple, cele-
brat el passat 1 de març, es va
aprovar per unanimitat una pro-
posició d’ERC que instava el go-
vern municipal a presentar un
projecte executiu per a la refor-
ma integral de la rambla. Els re-
publicans van demanar que el
projecte inclogui un altre as-
censor al mirador. 

Una imatge actual de la rambla del Carmel. Foto: Google Maps

El Districte vol reformar la rambla
del Carmel el mandat que ve

» L’objectiu és aconseguir un espai més verd i amb menys cotxes
» El projecte tindrà un pressupost d’uns 10 milions d’euros

El PSC vol un acord de ciutat
per cobrir la ronda de Dalt

INFRAESTRUCTURES4El PSC
va presentar durant el plenari
del passat 1 de març una pro-
posició que demana impulsar
un acord de ciutat entre tots els
grups polítics i les entitats veï-
nals per a la cobertura de la ron-
da de Dalt. 

La proposició dels socialis-
tes, que es va aprovar per una-
nimitat, reivindica que aquest
acord és un “compromís im-
prescindible per donar respos-
ta al deute històric que la ciu-
tat té amb els barris de Sant Ge-
nís dels Agudells, Horta, Mont-

bau, la Teixonera, Vall d’He-
bron i la Font del Gos”. Al ma-
teix temps, des del PSC recor-
den que la cobertura de la ron-
da de Dalt va ser la petició més
votada en el procés de partici-
pació ciutadana per definir el
Programa d’Actuació Municipal
(PAM) 2016-2019.

Durant la celebració del Ple
diferents representants de les
associacions de veïns van donar
suport a la proposta del PSC i
van reclamar que s’acceleri la
cobertura d’aquesta via que tra-
vessa els seus barris.

El Carmel, més a prop de tancar
la ferida de l’esvoranc de  l’L5

HABITATGE4Després de 13
anys de l’esvoranc al passatge de
Calafell durant les obres de la L5
del metro, el Carmel ja és més
a prop de tancar aquella ferida
després que recentment s’hagi
adjudicat el projecte per cons-
truir 15 pisos de protecció oficial
i una zona verda a la cantona-
da que formen el mateix pas-
satge de Calafell i els carrers Si-
güenza i Conca de Tremp.

Així doncs, la coneguda com
‘la plaça de l’esvoranc’ tindrà 15
pisos nous que construirà la Ge-
neralitat, mentre que la urba-

nització del nou espai verd ani-
rà a càrrec de l’Ajuntament.
Tot plegat ha de servir per aca-
bar amb la urbanització provi-
sional de la zona que s’ha anat
allargant durant els anys i que
ha provocat les queixes dels
veïns. 

El calendari previst per a la
construcció de l’edifici, que
també tindrà un local destinat
a un equipament, contempla
que la redacció del projecte
acabi a finals d’any i que les
obres es licitin durant el primer
trimestre de l’any que ve.

L’estació de metro de Maragall
serà accessible el 2021

MOBILITAT4La Generalitat ha
anunciat recentment que desti-
narà 11 milions d’euros per re-
formar i millorar l’accessibilitat
de l’estació de metro de Mara-
gall, que actualment no és ac-
cessible per a persones amb mo-
bilitat reduïda.

El projecte de reforma es li-
citarà durant aquest primer se-
mestre de 2018 i està previst
que les obres s’adjudiquin a fi-
nals d’any i comencin el 2019.

La previsió del govern de la
Generalitat és que la transfor-
mació de l’estació estigui en-
llestida el 2021, ja que es trac-
ta d’unes obres complicades
que consistiran a col·locar dos
ascensors, un a l’accés de la
ronda del Guinardó i un altre
just a davant del punt conegut
popularment com Els Quinze.
També es canviaran  les escales
per rampes en el tram de trans-
bord entre línies.

Música | Desè aniversari dels Vespres de Jazz
Els Lluïsos d’Horta van organitzar el passat 10 de març una Jam Session per

celebrar el desè aniversari dels Vespres de Jazz. El concert va comptar amb
la col·laboració de la Fundació Catalana Jazz Clàssic i membres de La Loco-

motora Negra i altres formacions. El concert va ser tot un èxit de públic.   
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Mocadors de colors per lluitar
contra el càncer de mama

CAMPANYA4L’Hospital Vall
d’Hebron ha posat en marxa des
de principis d’aquest mes de
març la segona edició de la cam-
panya ‘Somnis de Colors’, que
posa a la venda mocadors soli-
daris de colors amb l’objectiu de
recaptar fons per a la investiga-
ció contra el càncer de mama.

La campanya, de la mateixa
manera que l’any passat, va  ser
presentada a principis de mes
per Judit Mascó, que va afirmar
que l’objectiu de la campanya “és
animar les dones que pateixen
aquesta malaltia” i, al mateix
temps, fer créixer “la conscien-
ciació que la investigació ajuda-
rà a millorar la qualitat de vida
de les persones  i que cal contri-
buir perquè els investigadors
puguin continuar investigant”.

Durant l’edició de l’any passat
es van vendre 3.000 mocadors i
es van aconseguir recaptar
30.000 euros que serviran per fi-
nançar una beca predoctoral
d’investigació. Aquest any els
mocadors es poden comprar a les
botigues Natura de tot l’Estat o
per internet.

A banda de Mascó, la neda-
dora Ona Carbonell també va
ser protagonista de la presenta-
ció de la campanya. Tot i que no
va poder assistir a l’acte, Carbo-
nell va enviar un vídeo per donar
suport a la investigació contra el
càncer de mama. Per últim, Joan
Comella, director del Vall d’He-
bron Institut d’Investigació, va re-
cordar que “els estudis diuen
que d’aquí a 15 anys cap dona
morirà de càncer de mama”.

EQUIPAMENTS4L’associacio-
nisme juvenil d’Horta, agrupat al
voltant de la Plataforma Defen-
sem el Bloc 17, es va començar a
mobilitzar fa uns mesos en de-
fensa del Bloc 17, l’històric edifi-
ci del número 17 de la plaça d’Ei-
vissa que des de fa 30 anys ges-
tionen les entitats de joves del ba-
rri i que el BBVA, l’actual pro-
pietari, va posar a la venda. Ha
passat poc més de mig any del
naixement de la plataforma i ja es
pot dir  que la mobilització juve-
nil ha aconseguit el seu objectiu,
ja que l’Ajuntament va anunciar
a mitjans de febrer que compra-
rà l’edifici per un milió d’euros.

L’anunci municipal de la com-
pra de l’edifici, fet per la tercera ti-
nenta d’alcaldia de Drets Socials,
Laia Ortiz, i la regidora Mercedes
Vidal, va ser qualificat de victòria
per part de la Plataforma Defen-
sem el Bloc 17. Per la seva part, des
de l’Ajuntament expliquen que
l’objectiu és “sumar un nou equi-
pament pel barri que permeti
donar resposta a la necessitat
d’espais per a joves”. 

25 ENTITATS
Al Bloc 17 hi ha una quinzena
d’entitats que fan un ús regular
de l’edifici. Algunes d’elles són
els Diables d’Horta, el Casal Po-

pular La Merci, l’Ateneu Popu-
lar la Bugadera, Queixal d’en
Xöves, el Consell de Joventut
d’Horta-Guinardó i l’Esplai
Isard-Flor de Neu. A banda, hi
ha unes 10 entitats que fan ser-
vir l’espai de forma més esporà-
dica. A partir d’ara totes aques-
tes entitats, que han compartit
una causa conjunta però que
entre elles hi ha diferents sensi-
bilitats, hauran de decidir quin
model de gestió defensaran per
al conjunt de l’espai. De fet, De-
fensem el Bloc 17 segurament
tindrà continuïtat per completar
el procés de rehabilitació de l’e-
difici i definir la gestió de l’espai.  

L’Ajuntament comprarà el Bloc 17. Foto: Districte

El jovent d’Horta aconsegueix
que Colau compri el Bloc 17
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veïns en línia

La FAVB llança quatre propostes per lluitar contra l’expulsió dels veïns dels barris

“No ens faran fora!”
HABITATGE/ La FAVB es planta contra l'es-
peculació urbanística. La federació consi-
dera que aquesta pràctica “ha adquirit una
dimensió global que està fora de control” i
s’ha convertit en un fenomen que provoca
l’expulsió dels veïns dels seus barris al ma-
teix temps que els converteix en “territoris
temàtics que estan al servei dels interessos
dels inversors, les immobiliàries i la indús-
tria turística”. Per tal de frenar aquesta ten-
dència i per garantir que tots els barris de la
ciutat no perdin la seva essència, la FAVB
ha presentat quatre propostes per lluitar
contra aquesta tendència. La federació
considera clau aquesta lluita per “evitar que
els nostres barris es converteixin en espais
anònims i sense identitat”.

La primera d’aquestes anima els veïns
que es vegin obligats a mudar-se a pre-
sentar el seu cas a l’associació de veïns i veï-
nes o al col·lectiu d’habitatge (Sindicat de
Llogaters o similar) que tingui una major
presència en el barri. La FAVB considera
que aquest fet “és una desgràcia personal
però també ha de ser un problema polític”
i assegura que la “socialització” de la pro-
blemàtica fa possible que es generin siner-
gies entre particulars i associacions i que es
facin més visible aquesta problemàtica. La
federació també ha elaborat una guia per a
les associacions que ha de servir perquè els
afectats tinguin clar com han d’actuar i, si
tenen dubtes, que les traslladin a entitats
com el Sindicat de Llogaters.

En segon lloc, i com a resposta a la cre-
ació de l’Índex de Preus de Referència dels
Lloguers que la Generalitat va crear l’any
passat, la FAVB ha posat a disposició dels

llogaters que pateixin un augment abusiu
del preu que han de pagar un certificat
personalitzat on constarà el preu recoma-
nat per l'índex del Govern segons la zona i
el tipus de pis, instant el propietari a no su-
perar-lo en cap cas.

El tercer punt se centra en l’actuació
que aconsellen fer contra els veïns afectats
pels fons voltor, que cada cop s’estan ex-
pandint per més punts de la ciutat. La FAVB
explica que, en aquestes situacions, consi-
deren que “és legítima l’opció de la resis-
tència a marxar de casa” en tots els casos
que es vegin afectats per un increment
desmesurat del lloguer. La federació asse-
gura que ha d’estar al costat de tots els
casos, amb una atenció especial per a les
famílies més vulnerables, i explica que cal
treballar de forma conjunta amb altres ac-
tors com el Sindicat de Llogaters o les Ofi-
cines locals d’Habitatge.

Per últim, si malgrat tot no s’aconse-
gueix evitar la possibilitat d’haver d’aban-
donar el pis, la FAVB, juntament amb la
cooperativa Alencop, ha dissenyat el pro-
jecte Mudances de protesta. Es tracta de
convertir el tràngol tan molest del trasllat
en una cercavila amb pancartes i l’ús de
megafonia que porti els paquets pel mig
del carrer i mostri el malestar al barri. D’a-
questa manera, es farà encara més visible
aquesta situació d’injustícia que cada cop
pateixen més persones per l’augment dels
imports dels lloguers. De fet, durant aquest
mes començarà una campanya de micro-
mecenatge per donar encara més entitat i
múscul econòmic a aquest projecte, que
ha estat triat per la Fundació Goteo. 

SOCIETAT/ La situació del Raval torna a ser la que sem-
blant a la qual es va viure durant les darreres dues dèca-
des del segle passat, amb la droga com a gran protago-
nista. Això cristal·litza ara en forma de narcopisos, centres
de distribució i consum de droga que s’ubiquen en pisos,
la majoria propietat de bancs i sense propietari, que els
venedors ocupen.

Per això, el passat 14 de febrer diferents associacions
de veïns van convocar els mitjans de comunicació a fer
un recorregut de dues hores per diferents punts del ba-
rri durant les quals van mostrar una desena de punts en
els quals la droga, la brutícia, la misèria i, de vegades, la
prostitució, són el pa nostre de cada dia. Aquest narco-
tour el van encapçalar els membres d’una entitat cons-
tituïda fa poc, l’Associació de Veïns de l’Illa Robadors-Pi-
calquers-Roig, tres dels carrers que pateixen més aques-
ta problemàtica. 

Els seus integrants i altres particulars que viuen en
aquests o en altres carrers afectats denuncien que la seva
vida és un infern, convivint amb baralles, xeringues i crits
durant gairebé tot el dia i, des de fa mesos, reclamen so-
lucions al Districte i a l’Ajuntament. La pressió policial ha
permès tancar alguns d’aquests, però la solució definiti-
va al problema sembla lluny de trobar-se.

Els veïns del Raval organitzen un
‘narcotour’ que denuncia l’estat del barri DENÚNCIA/Nova picabaralla amb Desokupa. A principis

del mes passat, un matrimoni, que tenia el suport d’una des-
ena d’entitats entre les quals hi havia l’Observatori DESC i
la FAVB, van fer públic el seu cas. Van explicar que un home,
que després van descobrir que no era el propietari del pis,
els va llogar l’immoble del carrer Riereta. De seguida, van
explicar, van començar a rebre “la visita dels senyors de Des-
okupa”, ja que el veritable amo del pis havia contractat els
seus serveis. Una d’aquestes visites, segons el relat de la fa-
mília, va acabar amb un membre de Desokupa empenyent
la dona, que estava embarassada, i provocant-li l’avortament. 

Al gener, però, ja s’havia celebrat un judici per delicte
lleu contra Desokupa. La justícia va absoldre la compan-
yia, que a través d’un posta Facebook van dir que l’acusació
de la família era falsa i que havien demanat 10.000 euros
a la propietària del pis per abandonar-lo.

Nova polèmica amb
l’empresa Desokupa
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URBANISME/ Nou clam per reivindicar la
transformació d’una de les principals artè-
ries de la ciutat. A mitjans del mes passat, la
plataforma Som Meridiana va publicar una
carta oberta, dirigida a l’Ajuntament, en la
qual posa per escrit algunes de les refle-
xions sobre el projecte de reforma de l’a-
vinguda que el govern d’Ada Colau va
presentar a principis d’any i que té previst
començar a executar durant el mes de juny.

La plataforma considera que el projecte
és “poc ambiciós” i lamenta que no es com-
pleixi el que s’havia proposat inicialment,
una reforma integral d’un tram de cinc qui-
lòmetres, ja que finalment els canvis  que es
faran aquest mandat només seran a la part
compresa entre els carrers d’Aragó i Ma-
llorca. Som Meridiana considera que és

“una bona notícia” que la iniciativa comenci
a caminar, però creu que el govern munici-
pal “és massa dèbil” per tirar endavant les
promeses que fa. 

El text també considera que els canvis
“no resoldran el problema de sobremassifi-
cació de trànsit” i recorda que la plataforma
ja havia fet algunes propostes per solucio-
nar-ho. De la mateixa manera, Som Meri-
diana creu que el projecte “no aporta una
solució clara per millorar l’accessibilitat dels
autobusos interurbans que venen i van del
Vallès”, que no ajuda a “reduir la contamina-
ció” que pateixen els veïns, que no limita la
velocitat dels cotxes i que no soluciona la
convivència dels vehicles privats amb el ca-
rril bici. La carta acaba reclamant, de nou,
“una reforma decidida d’aquest espai”.

Una carta oberta per reivindicar 
la transformació de la Meridiana

veïns en línia

La veu de les dones es fa sentir amb
més força que mai en un 8-M històric

REIVINDICACIÓ/La ciutat, el país
i, perquè no dir-ho, el planeta, van
viure un 8 de març molt especial.
Enguany la commemoració del
Dia Internacional de les Dones
Treballadores no va ser una jor-
nada reivindicativa com les altres,
sinó que la jornada va estar pro-
tagonitzada per la vaga o les atu-
rades parcials. Sindicats com la
Confederació General del Treball
(CGT) o la Coordinadora Obrera
Sindical (COS) van donar suport a
una aturada total de 24 hores (a la
qual també es va afegir, entre al-
tres, la FAVB), mentre que els sin-
dicats majoritaris, Comissions
Obreres i la UGT, es van adherir a
una aturada parcial durant dues
hores d’aquesta jornada que va
fer que la veu de les dones es fes
sentir amb més força que mai.

En aquest sentit, la FAVB con-
sidera que “és el moment de co-
mençar a dir prou, d'alçar la veu a
favor de la igualtat efectiva i de
tots els nostres drets” i considera
que cal fer-ho a la feina i al carrer
i, per això, convidava els homes a
afegir-se també a aquesta atu-
rada. La federació denuncia que,
encara avui, entre homes i dones
hi ha desigualtats clares en as-
pectes com els salaris (amb una
diferència mitjana propera al
25%). Una de les activitats que es
va fer el dia 8 va ser un dinar de
carmanyola a l'espai alliberat de la
Model que va reunir dones de
totes les generacions.

La CGT, per la seva banda,
acompanyava la seva petició d’a-
turada amb un manifest. Sota el
lema Sense nosaltres el món no

funciona, el text denunciava la
“mercantilització que explota i es-
clavitza, sent especialment cruel
en les vides i discriminació a les
dones”. El text també rebutjava la
dificultat en l’accés al mercat la-
boral, l’assetjament sexual, l’es-
cletxa salarial o les violències
masclistes, entre altres. El mani-
fest reclamava que s’equiparin
drets i deures i acabava fent una
crida final a l’aturada assegurant
que “sense nosaltres no hi ha ni
producció ni reproducció. Volem
aturar-nos per aturar el món”.

MANIFESTACIÓ AL CENTRE
Totes aquestes reivindicacions es
van fer visibles en una gran mani-
festació que va arrencar a dos
quarts de set de la tarda des de la
plaça Universitat i que va paralit-
zar el centre de la ciutat. La Co-
missió 8 de Març del moviment
feminista va coordinar les protes-
tes, que posaven l’accent en els
assassinats masclistes, les agres-
sions sexuals i l’escletxa salarial.

La manifestació va reivindicar
“trencar els privilegis d’una socie-
tat patriarcal i capitalista, racista i
heteronormativa” i va incidir en la
capacitat de decisió de la dona
sobre aspectes com “el cos i la
vida, la justícia social, l’habitatge,
la salut, l’educació, la sobirania ali-
mentària i la laïcitat”. 

Per tots aquests motius, moltes
dones van aturar-se el dia 8, però
el manifest que es va llegir deia
que “això no comença ni acaba
aquest dia” i que la lluita femenina
per aconseguir la igualtat conti-
nuarà fins que sigui una realitat.

MOBILITZACIÓ/ L’atac feixista
que va patir l’Ateneu Popular de
Sarrià ha tingut una resposta im-
mediata de rebuig. Menys  d’una
setmana després d’aquest epi-
sodi, una manifestació va recórrer
els carrers del barri encapçalada
per una pancarta en la qual es lle-
gia el lema No passaran. Sarrià serà
la tomba del feixisme.

L’únic incident que va alterar
aquesta marxa, que es va celebrar
el passat 2 de febrer, va ser la pre-
sència d’un grup de persones
amb simbologia nazi a la plaça Ar-
tós. Per evitar cap enfrontament,
els Mossos d’Esquadra van mun-
tar un cordó de seguretat que va
separar els dos grups.

Rebuig a l’atac
feixista patit per
l’Ateneu de Sarrià

TROBADA/ El Festival Sopes del
Món, una excusa perfecta que ser-
veix per barrejar la cultura i la gas-
tronomia, torna a Nou Barris. El
pròxim diumenge 18, la Xarxa 9
Barris Acull ha preparat la quin-
zena edició d’aquesta celebra-
ció, que tindrà com a escenari
principal, un any més, la mar-
quesina de la Via Júlia.

A banda de tenir la possibili-
tat de degustar brous i caldos dels
cinc continents, la jornada arren-
carà al punt del migdia amb un
espectacle de circ. Un altre dels
plats forts del quinzè Sopes del
Món serà l’actuació musical dels
Combos de l’Escola de Blues, que
es farà a la una del migdia.

Compte enrere 
per al 15è Festival
Sopes del Món

EXPOSICIÓ/ L'ensenyament al
barri: història, avui i demà és el
nom d’una mostra organitzada
per la Comissió del Centenari de
la Prosperitat 1919-2019 i que fa
una repassada pels gairebé 100
anys de l’ensenyament escolar en
aquesta zona de Nou Barris.

La mostra inicia el seu reco-
rregut recordant aspectes com la
creació de la primera escola pú-
blica al barri (durant els anys de
la Segona República) fins a la cre-
ació de l’Assemblea Groga. El fil
conductor és la lluita per tenir una
escola pública de qualitat.

L’exposició es va inaugurar el
mes passat i es pot visitar fins al dia
23 al Casal de Barri Prosperitat.

Una mostra sobre
l’ensenyament 
a la Prosperitat
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L’Ajuntament vol accelerar
la digitalització del comerç

TECNOLOGIA4L’Ajuntament
va anunciar el passat 10 de
març que invertirà 1,7 milions
d’euros  per avançar en la digi-
talització  dels comerços i mer-
cats de la ciutat. 

L’objectiu municipal és que
el conjunt del comerç tingui,
com a mínim, una presència bà-
sica a la xarxa. Durant l’anunci
de la inversió, el regidor de Tu-
risme, Comerç i Mercats, Agus-
tí Colom, va afirmar que des del
consistori volen “acompanyar i
donar eines” als comerços per-

què “puguin desenvolupar noves
eines digitals, de venda en línia,
de l’ús de les xarxes socials per
afavorir el seu propi establi-
ment…”. La mesura municipal
preveu diferents accions perquè
els establiments vagin incorpo-
rant la venda digital i puguin
convertir les botigues en punts de
contacte amb la clientela. Tam-
bé es posarà a disposició dels co-
merciants, per part del consis-
tori, una eina perquè puguin fer
un primer diagnòstic sobre quin
és el seu nivell de digitalització.

Informe | Horta-Guinardó lidera l’associacionisme comercial
L’Informe de comerç de Barcelona referent al 2016, que l’Ajuntament ha presentat recent-

ment, mostra com Horta-Guinardó, juntament amb Ciutat Vella i Gràcia, és al capdavant de
les zones de la ciutat amb més associacionisme comercial i, sobretot, amb una antiguitat

més gran dels comerços. A banda, l’informe mostra la consolidació de la fortalesa del sector. 

CAMPANYA4L’Eix Comercial
Cor d’Horta va posar en marxa
el passat 12 de març el concurs
‘Horta Enigmàtica’, una original
iniciativa que proposa descobrir
els comerços del barri a través
d’un joc d’enigmes col·locats
als aparadors dels 45 establi-
ments col·laboradors del con-
curs. El concurs es va presentar
el 28 de febrer a la sala Anna
Monereo del col·legi Immacu-
lada Concepció d’Horta.

Els enigmes que la gent ha de
desxifrar, que estan directament
relacionats amb el comerç en
qüestió, han estat creats pels
alumnes de l’Escola Immacula-
da Concepció d’Horta amb el su-
port de l’escriptor i enigmista
hortenc Màrius Serra, que com
de costum ha dut a terme una
tasca marcada pel seu enginy.

Per participar en el concurs
cal recollir a l’oficina del Cor
d’Horta un ‘Solucionàrius’, la lli-
breta per apuntar les respostes
dels enigmes. Cada concursant
haurà de completar la llibreta
amb les solucions per a casa co-

merç fins al 30 de juny, data en
la qual es tancarà el termini de
participació. Tots els concur-
sants que hagin encertat  totes
les respostes competiran en una
batalla final d’enigmes prevista
per al mes de setembre. Els tres
primers classificats de la final es
repartiran 2.000 euros en vals

de compra per bescanviar als co-
merços associats. 

Aquesta nova iniciativa for-
ma part de les activitats orga-
nitzades en el marc de la cam-
panya de l’Any del Comerç i la
Cultura, que impulsen conjun-
tament l’Ajuntament i la Fun-
dació Barcelona Comerç.

Una imatge de la presentació del concurs. Foto: Cor d’Horta

Cor d’Horta aposta pels enigmes
per promocionar les botigues
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Esports

L’arribada del mes de març im-
plica també l’inici de la primavera
i evidencia que la temporada co-
mença a encarar la seva recta fi-
nal. D’aquesta manera, tant la UA
Horta com el Martinenc volen
obtenir bons resultats per enca-
rar la recta final del curs amb les
màximes possibilitats per asso-
lir els seus respectius objectius.

PERMANÈNCIA VIRTUAL
Els de Xavi Molist tenen la sal-
vació a l’abast de la mà tot i que
d’ençà que va començar el mes de
febrer, els blancs no havien acon-
seguit guanyar cap partit. Aques-
ta mala ratxa de resultats (dos
empats i tres derrotes) es va
trencar finalment el passat diu-
menge 11 en la visita dels hor-
tencs al camp del degà del futbol
català, el Palamós (0-2). Un do-
blet del killer Sergi Arranz va do-
nar tres punts d’or als de Molist,
que són onzens amb 39 punts.

Vilafranca (al Feliu i Codina),
UE Vilassar de Mar (al Xevi Ra-
mon), Cerdanyola (a casa) i Te-
rrassa (al Vallès Occidental) seran
els pròxims quatre reptes per al
conjunt hortenc.

EL TCE DECIDIRÀ SOBRE LA COPA
Per altra banda, l’altre gran focus
de la temporada de l’Horta és la
final de la Copa Catalunya abso-
luta. Gairebé quatre mesos des-
prés del partit (que va guanyar
l’Horta per penals contra el Lla-
gostera), encara no està clar ni
qui jugarà la final contra el Cor-
nellà ni quan serà aquest partit.

De fet, després que el Comitè
d’Apel·lació de la Federació Ca-
talana de Futbol (FCF) tornés a
donar la raó als gironins (Com-
petició ja va emetre una decisió fa-
vorable al Llagostera fa dos me-
sos), la decisió final està ara ma-
teix en les mans del Tribunal Ca-
talà de l’Esport (TCE), un cop que
s’han esgotat les vies federatives.

Al marge d’esperar que el
TCE dicti sentència, el president
del club, Francisco Carmona, ha

explicat a Línia Horta que han
demanat a l’FCF la suspensió
cautelar de la final.

MUNTANYA RUSSA VERMELLA
Al barri del Guinardó, en canvi,
els darrers resultats del club han
servit perquè el Martinenc freni
l’hemorràgia de derrotes que va
patir a principis d’any i que va
provocar que els de Miguel López
deixessin escapar la primera po-
sició del seu grup de la Primera
Catalana. 

Aquesta muntanya russa que
ha viscut el conjunt vermell (i que
va fer que el Martinenc s’hagués
d’esperar fins al febrer per guan-
yar el primer partit de l’any) fa
que els de López afrontin les 10
darreres jornades del campio-
nat en la quarta posició de la tau-
la, amb tres punts menys que el
líder. El partit a casa contra el
Tortosa, la visita al camp del
Lleida Esportiu B, la visita de l’Al-
picat al Guinardó i el desplaça-
ment al camp de l’Andorra són els
pròxims quatre partits, claus per
a les aspiracions futures del club.

L’alegria dels jugadors i el cos tècnic a Palamós. Foto: Twitter (@mario180769)

La UA Horta trenca la mala
ratxa i s’apropa a la salvació

» El Tribunal Català de l’Esport resoldrà el cas de la Copa Catalunya
» El Martinenc segueix alternant bons i mals resultats i ara és quart

Maritim i Chebitok es coronen
en la 40a edició de la Marató

ATLETISME4Els atletes kenians
continuen sent els reis de la llar-
ga distància. Anthony Maritim i
Ruth Chebitok van guanyar la 40a
Marató de Barcelona, que es va
disputar el passat diumenge 11 i
que va reunir més de 17.000 atle-
tes professinals i amateurs.

Maritim, però, no va poder
‘complir’ l’objectiu de l’organit-
zació, que no era un altre que su-
perar el rècord de la prova a la ciu-
tat. Tot i això, gairebé fins a la rec-
ta final de la cursa, l’africà porta-
va un ritme per, com a mínim, in-
tentar-ho, però poc després de

passar per la plaça de Catalunya
ja es podia intuir que no seria pos-
sible. Maritim va aturar el cro-
nòmetre en 2 hores 8minuts i 8
segons i al podi el van acompan-
yar dos compatriotes seus, Too Si-
las i Kipsambu Hillary.

Per la seva banda, Chebitok
també va aconseguir travessar
la meta situada a les Fonts de
Montjuïc en solitari (2 hores, 25
minuts i 49 segons) després de
deixar enrere les seves contrin-
cants principals, dues corredo-
res d’Etiopia, Belaynesh Tse-
gaye i Worknesh Alemu. 

El Lima Horta afronta quatre
jornades clau per salvar-se

Evitar el descens
com més aviat mi-
llor és l’objectiu del
Lima Horta, que

veu que la competició encara la
seva recta final i que l’objectiu del
curs encara no està assolit.

Les d’Isaac Fernández són,
ara per ara, l’equip que encade-
na una pitjor ratxa de resultats
(sis derrotes consecutives) en els
dos grups de la Lliga Femenina 2.
Així, després d’aquesta mala di-
nàmica recent, el conjunt salmó
és desè amb un balanç de 8 vic-
tòries i 14 derrotes quan només

falten quatre jornades perquè la
temporada arribi a la seva fi.

El conjunt hortenc, doncs,
voldrà trencar aquesta tendència
i, per fer-ho, la primera oportu-
nitat serà el pròxim dissabte 17,
al pavelló Virolai contra l’Iraur-
gi. L’últim partit d’aquest mes
també serà a casa contra l’altre
equip de la ciutat, el Joventut les
Corts, set dies després, mentre
que el primer partit del mes d’a-
bril serà un viatge a Galdakao per
jugar contra l’Ibaizabal. La tem-
porada 2017-18 s’acabarà el 14
d’abril a casa contra l’ADBA.

Pau Arriaga
HORTA-GUINARDÓ

Atletisme | La cursa de l’Hospital de Sant Pau celebra 30 anys 
Una de les proves atlètiques per excel·lència del districte, la Cursa Científica de l'Hospital

de la Santa Creu i Sant Pau, arriba a la seva 30a edició. La prova es disputarà el pròxim 
dissabte 17, i s’organitza en col·laboració amb la Fundació Cors Units i la Fundació Dir.

L’objectiu de la prova és promoure els beneficis de l’exercici físic entre els malalts cardíacs.
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El 8 de març es commemora el Dia In-
ternacional de la Dona Treballadora i és
un bon moment per llegirFeminisme de
butxaca: kit de supervivènciade Bel Olid.

L’autora defensa des d’una perspec-
tiva pedagògica la necessitat de reivin-
dicar el feminisme, tant per garantir la
igualtat entre homes i dones com per
aconseguir una societat més justa.

Llibres

Feminisme de butxaca  
Bel Olid

Ambientada a Londres i abastant més
de vint anys, de 1936 a 1956, Sopa de
pollastre amb ordi explica la història
d’una família de classe obrera, els Kahn,
en un món que canvia a tota velocitat.
L’obra mostra diferents posicionaments
davant la vida, alhora que construeix
un fresc familiar emocionant i colpidor.

Al Teatre Biblioteca de Catalunya. 

Teatre

Sopa de pollastre amb ordi
Arnold Wesker

Pau Alabajos homenatja una de les
seves influències poètiques cabdals,
la de Vicent Andrés Estellés, amb el
seu nou disc Ciutat a cau d’orella (U98,
2018), que veurà la llum a finals d’a-
quest mes de març.

De moment, el músic valencià ja
ha publicat el videoclip d’una de les
cançons, Postals, com a avançament.

Música

La darrera guanyadora de l’Oscar a la
millor pel·lícula és The shape of water.
Explica la història de l’Elisa, una jove
muda que treballa netejant un labora-
tori d’un projecte secret del govern
nord-americà durant la Guerra Freda.

Això fa que descobreixi l’existència
d’una criatura, un amfibi humanoide,
que els americans volen investigar.

Pelis i sèries

The shape of water
Guillermo del Toro

Ciutat a cau d'orella
Pau Alabajos

Torna el Trencadís Literari
El Museu de Cultures del Món, a Barcelona, acull des del 7 de
març la tercera edició del Trencadís Literari, un cicle de xerra-
des on diferents autors i editors parlen de la seva producció
literària més relacionada amb l’etnologia i els viatges. El cicle
celebrarà sessions cada dos dijous, amb l’excepció dels dies
15 i 22 de març, que es faran seguides, fins al pròxim 19 d’a-
bril. Passaran pel Trencadís per retrobar-se amb els seus lec-
tors autors com ara Flavia Company, Carlos Zanón, Xavier

Moret i Marc Pastor, a més de l’editora Iolanda Batallé. 
Les xerrades les conduirà el periodista Toni Tortajada.

La tennista número 3 del món i sòcia del Club Tennis
Barcino de la capital catalana, Garbiñe Muguruza, va
desfilar per la catifa vermella dels Oscars el passat 4
de març. D’aquesta manera, Muguruza es convertia
en la primera esportista espanyola a fer-ho. Com ho

va aconseguir? La tennista és a Califòrnia prepa-
rant el torneig d’Indian Wells, del qual Rolex n’és el
patrocinador. Resulta que aquesta marca també
patrocina els Oscars, i va decidir convidar la ten-

nista a la gala del cinema nord-americà. La núme-
ro 3 del món, que va lluir un vestit negre d’Hanni-

bal Laguna, va assistir a la cerimònia acompanyada
per l’esquiadora estatunidenca Lindsey Vonn i es
va fotografiar amb l’exestrella de Los Angeles La-
kers, Kobe Bryant, que va rebre un Oscar pel seu

curt d’animació Dear Basketball. Un cap de setma-
na intens, ja que el dia d’abans Muguruza va 
assistir també a la festa prèvia dels Oscars. 

G A R B I Ñ E  M U G U R U Z A

La fitxa
QUI ÉS?

QUÈ HA FET?

ES VA FOTOGRAFIAR AMB...

Desfilar per la catifa vermella dels Oscars
Ha estat la primera esportista estatal que hi ha estat convidada

Famosos

Gràcies a l’espònsor d’Indian Wells 
El torneig que la tennista està preparant als EUA

L’exestrella de l’NBA, Kobe Bryant
El jugador va fer gala del seu Oscar

COM HO HA ACONSEGUIT?

No t’ho perdis

Viu en línia | FIFA 18
Vols que l’eliminatòria del PSG contra el Madrid acabi diferent? O 

portar el teu equip a la glòria? Fes-ho amb la darrera edició del FIFA.
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Viu en línia

P R O P O S T E S
DIMARTS 20 DE MARÇ
17:30 El Grup de dones de Porta representaran

un espectacle en el marc de la commemoració
del Dia Internacional de les Dones. / Casal de
Gent Gran de Sant Genís dels Agudells.

TOTS ELS DIMARTS
10:00 Des del passat dia 6 està en marxa un ta-

ller anomenat Autodefensa, pensat per po-
tenciar la seguretat física i emocional. Pen-
sat per a dones que tinguin entre 18 i 35 anys.
/ Espai Jove Boca Nord.

DIMARTS 20 DE MARÇ
16:00 La pròxima sessió del cicle Molt per

aprendre Aula Digital serà un taller d’inicia-
ció a la fotografia digital per a smartphones,
càmeres i tauletes. / Biblioteca Montbau - Al-
bert Pérez Baró.

FINS AL 30 DE MARÇ
Matí-Tarda El Martinenc i l'esport femení bellesa

de l'univers és el nom de la mostra que explica
la relació d’aquest club del Guinardó amb l’e-
volució de l’esport femení. / Casal d’Entitats
Mas Guinardó.

A PARTIR DEL 17 DE MARÇ
Matí-Tarda Goig Art Solidari serà el nom de la

mostra que exposarà diferents pintures i
que vol recollir diners que es destinaran a l’as-
sociació benèfica Pallapupas. / Casal d’Enti-
tats Mas Guinardó.

TOTS ELS DILLUNS
17:30 Des del passat dia 5 estan en marxa les

sessions del cicle Lletra Petita - El racó dels
pares amb l’espectacle anomenat Animalets
i animalons, de Martha Escudero. / Bibliote-
ca El Carmel - Juan Marsé. 

DIMECRES 14 DE MARÇ
18:00 El professor Damián Dichi s’encarregarà

de coordinar la darrera sessió del taller de gui-
tarra espanyola per a nens i nenes majors de
9 anys. / Centre Cívic Teixonera.

DISSABTE 17 DE MARÇ
17:45 Partit de bàsquet corresponent a la vint-

i-tresena jornada de la Lliga Femenina 2 en-
tre el Lima-Horta i l’Añares Rioja Iraurgi. / Pa-
velló del Virolai.

Les vacances de Setmana Santa es viu-
ran intensament en aquest casal de
quatre dies per a infants d’entre 3 i 14
anys. / Centre Cívic Casa Groga.

Quatre dies de casal al
Centre Cívic Casa Groga

Del 26 al 29 de març

La base de la cuina, aprendre a cuinar
serà el nom d’un taller trimestral que
impartirà Santiago Quaroni pensat
per als que vulguin atrevir-se amb els
fogons. / Centre Cívic Guinardó.

Santiago Quaroni impartirà
un curs sobre la base de la cuina

Dimarts 3 d’abril a les 19:30

Enric Montefusco serà l’encarregat
d’un dels concerts estrella del Barce-
lona Districte Cultural, que s’anome-
narà Meridiana. Entrada gratuïta. / Cen-
tre Cívic Matas i Ramis.

Enric Montefusco ofereix un
concert en el marc del BDC
Dissabte 17 de març a les 21:00

Partit de futbol de la trentena jorna-
da del grup 5 de Tercera Divisió entre
la UA Horta i l’FC Vilafranca. / Muni-
cipal Feliu i Codina.

La UA Horta, a punt per
rebre la visita del Vilafranca
Diumenge 18 de març a les 12:00

Cultura Infantil EsportsExposicionsTallers
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